



ຂ່າວ NEWS



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ ໂທ / ແຟັກ (856-21) 260283

ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນຊາວໜຸ່ມທົ່ວປະເທດຄັ້ງທີ VIII ເປີດຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ



ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນຊາວໜຸ່ມທົ່ວປະເທດຄັ້ງທີ VIII ໄດ້ເປີດຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການໃນວັນທີ 24 ທັນວາ 2020 ທີ່ ຫໍປະຊຸມແຫ່ງຊາດ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ອາລຸນໄຊ ສູນນະລາດ, ກຳມະການສຳຮອງສູນກາງພັກ, ເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານພັກ, ເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງຊາວໜຸ່ມປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ (ຊປປລ) ໂດຍການໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມຂອງສະຫາຍ ບຸນຍິງ ວໍລະຈິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ປະທານປະເທດ; ມີບັນດາການນຳພັກ-ລັດ, ຜູ້ແທນສົມບູນ 443 ສະຫາຍ, ຍິງ 89 ສະຫາຍທີ່ເປັນຕົວແທນໃຫ້ສະມາຊິກຊາວໜຸ່ມທັງໝົດ 702.693 ສະຫາຍ, ຍິງ 303.770 ແລະ ແຂກຮັບເຊີນເຂົ້າຮ່ວມ ເຊິ່ງຜູ້ແທນຊາວໜຸ່ມ ທຫລ ເຂົ້າຮ່ວມ 3 ສະຫາຍ, ຍິງ 1 ສະຫາຍ ນຳໂດຍສະຫາຍ ບຸນທະວີ ສຸກດາວິງ ເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານຊາວໜຸ່ມ ທຫລ ແລະ ປອ. ອາຄົມ ປຣະເສີດ ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງ ຊປປລ, ອະດີດເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານຊາວໜຸ່ມ ທຫລ.

ໃນໂອກາດກ່າວເປີດກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງນີ້, ສະຫາຍເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງຊປປລໄດ້ວ່າ: ກອງປະຊຸມຈະໄດ້ສຸມໃສ່ປຶກສາຫາລື ແລະ ຮັບຮອງຫຼາຍເນື້ອໃນທີ່ສຳຄັນໂດຍສະເພາະຈະໄດ້ຮ່ວມກັນຕີລາຄາຄືນຢ່າງຮອບດ້ານເລິກເຊິ່ງ ແລະ ພາວະວິໄສກ່ຽວກັບຜົນສຳເລັດຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານທີ່ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນຊາວໜຸ່ມທົ່ວປະເທດຄັ້ງທີ VII ວາງອອກ; ພ້ອມກັນນັ້ນ, ຈະໄດ້ຮ່ວມກັນກຳນົດທິດທາງ, ຄາດໝາຍສູ້ຊິນ, ໜ້າທີ່ວຽກງານຕະຫຼອດໄລຍະກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ VIII (2020-2025). ກອງປະຊຸມຈະໄດ້ຕີລາຄາຄືນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາຊາວໜຸ່ມ-ເຍົາວະຊົນຄັ້ງທີ I ເຖິງຜົນສຳເລັດ, ຂໍ້ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ, ສາເຫດ ແລະ ບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ໃນຜ່ານມາ ແລະ ຈະໄດ້

ຝຶຈາລະນາຮັບຮອງເອົາແຜນພັດທະນາຊາວໜຸ່ມ-ເຍົາວະຊົນ 5 ປີຄັ້ງທີ II, ຜ່ານຮ່າງກົດລະບຽບວ່າດ້ວຍຄະນະ ຊຸປປລ ສະໄໝທີ VIII ແລະ ຜ່ານຮ່າງກົດລະບຽບວ່າດ້ວຍເຍົາວະຊົນ-ອະນຸຊົນທັນວາ ສະບັບປັບປຸງໃໝ່ ສະໄໝທີ VIII (ສະບັບ ປັບປຸງ) ເພື່ອໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບການປັບປຸງບຸລະນະການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວໃນໄລຍະໃໝ່; ຮັບຮັກສາການນຳສະເໜີ ບັນດາຊາວໜຸ່ມຜູ້ດີເດັ່ນທ້າວຫັນໃນການເປັນຕົວແບບທີ່ມາຈາກບາງຂົງເຂດຂະແໜງການທີ່ຜື້ນເດັ່ນເຊັ່ນ: ຈາກຂົງເຂດ ກຳລັງ ປກຊ, ຕົວແບບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 4 ບຸກ, ຕົວແບບຈາກຂົງເຂດນັກທຸລະກິດໜຸ່ມ ແລະ ຕົວແບບຊາວ ໜຸ່ມຢູ່ພູດອຍ. ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງນີ້ຈະໄດ້ດຳເນີນການສຳຫຼວດກວດກາການຊີ້ນຳ-ນຳພາຂອງຄະນະບໍລິຫານງານຊຸດທີ VII ແລະ ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມຈະໄດ້ໃຊ້ສິດຂອງຕົນໃນການປ່ອນບັດເລືອກຕັ້ງເອົາຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ ຊຸປປລ ຊຸດ ທີ VIII ເພື່ອນຳພາຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງນີ້ໃຫ້ປະກົດຜົນເປັນຈິງ. ນອກຈາກນີ້, ກອງປະຊຸມຍັງຈະໄດ້ຮັບ ຝັງການໂອ້ລົມເພື່ອຊີ້ທິດເຍື່ອງໃນໃນການປະຕິບັດວຽກງານຂອງສູນກາງ ຊຸປປລ ຈາກສະຫາຍເລຂາທິການໃຫຍ່ ຄະນະ ບໍລິຫານງານສູນກາງພັກຕີ່ມອີກ.



ພາຍຫຼັງສະຫາຍອາລຸນໄຊສູນນະລາດກ່າວໄຂກອງປະຊຸມສຳເລັດສະຫາຍນາງວິລະວອນພັນທະວິງ, ຮອງເລຂາຄະນະ ບໍລິຫານງານພັກ, ຮອງເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງຊຸປປລໄດ້ຂຶ້ນຜ່ານຮ່າງລາຍງານການເມືອງຕໍ່ກອງປະຊຸມໂດຍ ສະຫາຍໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນວ່າ: ພາຍໃຕ້ແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ຂອງພັກ, ການນຳພາ-ຊີ້ນຳຂອງຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ, ຄະນະ ບໍລິຫານງານ ຊຸປປລ ແຕ່ລະຂັ້ນໄດ້ນຳພາ-ຊີ້ນຳການຈັດຕັ້ງຊາວໜຸ່ມ, ສະມາຊິກຊາວໜຸ່ມ, ເຍົາວະຊົນ ແລະ ອະນຸຊົນ ປະຕິບັດໜ້າທີ່, ພາລະບົດບາດຂອງຕົນດ້ວຍຄວາມພິດພິ່ນທ້າວຫັນໂດຍໄດ້ສຸມໃສ່ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ຜູ້ແທນຊາວໜຸ່ມທົ່ວປະເທດຄັ້ງທີ VII ຕະຫລອດໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາມີຜົນສຳເລັດໃນ 9 ຄາດໝາຍທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ ເຮັດໃຫ້ຊາວໜຸ່ມລາວບັນດາເຜົ່າສືບຕໍ່ມີນ້ຳໃຈຮັກຊາດອັນດູດຕື່ມ, ມີຄວາມຈົ່ງຮັກພັກດີຕໍ່ພັກ, ມີຄວາມກະຕັນຍຸກະຕະ ເວທີຕໍ່ຜູ້ມີຜົນງານຄວາມດີ, ມີຄວາມກະຕືລືລົ້ນໃນການສະແຫວງຫາຄວາມກ້າວໜ້າ ແລະ ປະກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງໜ້າເຂົ້າໃນ ພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ, ການປັບປຸງການຈັດຕັ້ງກົງຈັກເສນາທິການຂອງຄະນະ ບໍລິຫານງານສູນກາງ ຊຸປປລ ເປັນໄປຕາມທິດກະທັດຮັດ ແລະ ມີປະສິດທິພາບ, ການສ້າງສະມາຊິກຊາວໜຸ່ມໃຫ້ກາຍເປັນ ສະມາຊິກພັກສາມາດປະຕິບັດສິນຄາດໝາຍ 2 ເທົ່າຕົວຊຶ່ງກາຍເປັນກຳລັງແຮງ ແລະ ເປັນພະນັກງານສືບທອດຂັ້ນການນຳ ຂອງສູນກາງ ຊຸປປລ, ຂັ້ນແຂວງ-ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ກະຊວງແລະອົງການຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ, ທັງຖືກຕາມທິດຊີ້ນຳຂອງຂັ້ນ ເທິງໃນການຫັນເປັນໜຸ່ມ. ສະແດງອອກມີເລຂາຊາວໜຸ່ມໃນ 148 ເມືອງເປັນກຳມະການພັກເມືອງ 129 ເມືອງ, ເລຂາຊາວ ໜຸ່ມໃນ 18 ແຂວງເປັນກຳມະການພັກແຂວງ 15 ແຂວງ, ຂະນະທີ່ສະຫະພັນຊາວໜຸ່ມລາວໄດ້ຮັບການປະກາດສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ ຢ່າງເປັນທາງການໃນວັນທີ 25 ສິງຫາ 2020 ແນໃສ່ຄຸ້ມຄອງແລະສຶກສາອົບຮົມ, ເຕົ້າໂຮມເອົາຊາວໜຸ່ມ-ໄວໜຸ່ມທີ່ຢູ່ທຸກ ຂົງເຂດວຽກງານຂອງສັງຄົມລາວລວມທັງຊາວໜຸ່ມ-ໄວໜຸ່ມທີ່ເປັນສັນຊາດລາວທີ່ຢູ່ຕ່າງປະເທດໃຫ້ມີຄວາມສາມັກຄີ, ຮັກ

ເຊື້ອແຜງຊາດ, ສິ່ງເສີມຫົວຄິດປະດິດສ້າງ ແລະ ດຶງດູດເອົາສະມາຄົມຕ່າງໆເຂົ້າມາເປັນຄູ່ຮ່ວມງານໃຫ້ມີຄວາມກົມກຽວຕາມທິດທາງຕົ້ນຕໍຂອງວຽກງານແນວໂຮມ.



ສ່ວນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 4 ບຸກຂອງຊາວໜຸ່ມໄດ້ກາຍເປັນຂະບວນການກວ້າງຂວາງໃນທົ່ວປະເທດເຮັດໃຫ້ຄະນະຊາວໜຸ່ມຂັ້ນແຂວງໄດ້ຮັບນາມມະຍົດ 4 ບຸກ 12 ແຂວງ; ຄະນະຊາວໜຸ່ມກະຊວງໄດ້ຮັບນາມມະຍົດ 4 ບຸກ 16 ກະຊວງ, ຄະນະຊາວໜຸ່ມຂັ້ນອົງການໄດ້ຮັບນາມມະຍົດ 4 ບຸກ 15 ອົງການ, ແລະ ຄະນະຊາວໜຸ່ມຂັ້ນເມືອງໃນ 148 ເມືອງໄດ້ຮັບນາມມະຍົດ 4 ບຸກ 141 ເມືອງ ແລະ ໄດ້ຮັບທຸງໄຊນຳໜ້າມີ 60 ເມືອງສຳລັບຄະນະຊາວໜຸ່ມແຂວງໄດ້ຮັບທຸງໄຊນຳໜ້າມີ 4 ແຂວງ-ຄະນະຊາວໜຸ່ມຂັ້ນກະຊວງມີ 8 ກະຊວງ, ອົງການມີ 4 ອົງການ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 3 ດີ 4 ຮູ້ຂອງກອງເຍົາວະຊົນທັນວາໃນທົ່ວປະເທດໄລຍະ 5 ປີປະຕິບັດໄດ້ 78%.

ນອກຈາກນີ້, ສະຫາຍຮອງເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ ຊຸປປລາວ ຍັງໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນຜົນງານພົ້ນເດັ່ນໃນຫຼາຍດ້ານ, ລວມທັງຈຸດອ່ອນ ແລະ ຂໍ້ຄົງຄ້າງ, ສາເຫດຕົ້ນຕໍທີ່ຜ່ານໃຫ້ມີຈຸດອ່ອນ ແລະ ຂໍ້ຄົງຄ້າງ, ບາງບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້, ທິດທາງ ແລະ ວຽກງານຈຸດສຸມຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງ ຊຸປປລ ໃນ 5 ປີຕໍ່ໜ້ານັບແຕ່ 2021 ຫາ 2025 ຕື່ມອີກ. ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນຊາວໜຸ່ມທົ່ວປະເທດຄັ້ງທີ VIII ຈະດຳເນີນໄປຮອດຕອນເຊົ້າວັນທີ 25 ທັນວາຈຶ່ງຈະສຳເລັດ.